
Generalforsamling Skårup Fjernvarme – onsdag den 21. juni 2023 

 

Tak for fremmødet til dette års generalforsamling i Skårup Fjernvarme. 

 

Sidste år på denne tid så verden meget forandret ud. Beretningen i 2022 

handlede meget om økonomi, vejr og vind i Norden og uroligheder øst på. 

 

Det seneste fjernvarmesår som er fra 1. april 2022 til 31. marts 2023, har 

mere lignet et normalt år, men vi har fuldt udviklingen på gas og elpriser 

tæt.  

 

I forhold til gaspriserne stak de helt af da krigen brød ud. For knap et år 

siden var priserne på et tidspunkt over 10 gange højere end de er nu. 

Heldigvis er der sket noget siden. Forsyningssikkerheden er ikke en faktor 

mere og priserne er derfor faldet – bl.a. også fordi det er sommer og 

efterspørgslen derfor ikke er så stor. Vi ved ikke, hvad vinteren bringer, 

men vi forventer ikke de samme skyhøje gaspriser. 

 

Det samme billede tegner sig for elpriserne, som har været over 6 gange 

højere, end de er nu. Prisen på el er langt mere vejrafhængig og man kan 

populært sige, at priserne skifter som vinden blæser. 

 

I sidste fjernvarmeår var vi desværre nødt til at optage et lån, for at kunne 

dække driftsudgifterne. Den situation ville vi ikke risikere at havne i igen 

og derfor besluttede bestyrelsen i september 2022 at hæve prisen på 

forbruget, så vi kunne modstå en eventuel prisstigning udover det normale. 

Heldigvis viste det sig ikke at være tilfældet, og vi sænkede derfor priserne 

igen allerede til den efterfølgende rate og alle forbrugere fik tilbagebetalt 

det de havde betalt mere som følge af den midlertidige prisstigning.  

 

I foråret 2022 satte vi ekstra gang i planerne om udvidelse af 

fjernvarmeområdet i Skårup, og Planenergi blev sat på opgaven at 

udarbejde projektforslag til at udvidelsen.  

 

 

 



Det blev til tre forslag 

 

- Et lille som indbefattede beboere tættest på det nuværende 

fjernvarmeområde. 

- Et mellem som også indbefattede Åbyvænget. 

- Og den store plan, som også dækkede Øster Åby. 

 

I 11 time måtte vi stoppe processen, da et overophedet marked sendte 

prisen op med mere end to en halv gange af, hvad de første beregninger 

viste.  

 

Det er ikke kun i Skårup, at udvidelsesplanerne måtte droppes. I Fåborg, 

som var længere i processen, måtte de opgive at lade 5-700 nye forbrugere 

tilslutte fjernvarme. 

 

Vi har på ingen måde opgivet at udvide med nye fjernvarmeforbrugere, og 

vi håber snart at kunne melde noget mere ud og dermed bidrage til 

ambitionen om, at vi i Danmark kan være uafhængige af naturgas i 2030.  

 

Nogle har måske bemærket, at varmepumpen har stået stille i en periode. 

Dette skyldes et nedbrud på anlægget, som er ved at blive udbedret og 

havariet behandles som en garantisag. Heldigvis er det sket i en periode, 

hvor solfangerne alligevel har dækket det meste af behovet for varme. 

 

Her til slut vil jeg benytte lejligheden til at takke Lars, Søren og Tanja for 

jeres store indsats for at vi alle har så billig fjernvarme som muligt. 

 

 


